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Zastępca Karolczuka 
przeciwko PiS
Zastępcę Karolczuka i innych 
przedstawicieli NM można było 
zobaczyć na manifestacjach 
przeciwko PiS i Andrzejowi 
Dudzie. 
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Koalicja Obywatelska odniosła 
spektakularny sukces, którego mało kto 
się spodziewał. Listy tego ugrupowania 
niemalże zremisowały z listami PiS. 
Różnica wyniosła zaledwie 92 głosy. 
Mimo niewielkiej przewagi PiS zdobył 
tylko 7 mandatów, a KO 8. To nie koniec 
niezbyt dobrych informacji dla sztabu 
wyborczego PiS. Analizy wyników 
każą zauważyć, że kandydat tej partii 
na burmistrza zdobył aż 655 głosów 
mniej niż lista radnych. Podobny 
przypadek mamy w ugrupowaniu 
Szymona Hołowni, którego kandydat 
zdobył zaledwie 118 głosów, gdy lista 331. 
Wszystko wskazuje na to, że kanibalem 
był w każdym z tych przypadków 
urzędujący burmistrz, który zdobył aż 
799 głosów więcej niż jego lista. Także 
Maciej Borzyszkowski wydawał się 
wyborcom atrakcyjniejszy od listy jego 
radnych. Kandydat BAU2024 zdobył o 
282 głosy więcej niż cała lista BAU2024. 
Dla porządku trzeba nadmienić, 

że Andrzej Zarzecki zebrał niemal 
dokładnie tyle głosów, co jego lista. 

Skąd takie przepływy?
Pierwszym powodem jest bardzo słaby 
wynik listy radnych NM. W obecnych 
wyborach radni tego ugrupowania 
zdobyli o 1/5 głosów mniej niż przed 5 
laty. Z mandatami pożegnały się Sylwia 
Bielawska i wiceprzewodnicząca rady 
Katarzyna Raczkowska. 
Drugi powód to sposób głosowania 
wyborców PiS, którzy wybrali w sporej 
części Karolczuka zamiast własnego 
kandydata. W roku 2018 miał miejsce 
niemal identyczny odpływ elektoratu 
PiS do kandydata NM, nawet w większej 
liczbie. Ówczesny kandydat PiS, Marcin 
Kleczkowski, stracił względem listy 
radnych niemal trzecią część głosów na 
rzecz Wojciecha Walulika.

Kto jest przegranym, kto wygranym?
Największym przegranym jest partia 

Szymona Hołowni, która nie chciała 
utworzyć wspólnego komitetu Koalicji 15 
Października i wybrała własną drogę. Ich 
kandydat zdobył 118 głosów a cała lista 
381, co pozbawiło ich szansy na choćby 
jeden mandat. To może być nauczka, że 
w jedności siła. 
Wygrała Koalicja Obywatelska, choć 
do pełni szczęścia brakuje wygranej 
w II turze wyborów na burmistrza z 
obecnym burmistrzem. 
Jest jeszcze jedna niespodzianka. 
Obecny burmistrz dwukrotnie podał 
panią doktor Wiesławę Drejer-Przekop 
do sądu w trybie wyborczym. Smak 
sądowej porażki jest tym większy, że 
Karolczuk zdobył mniej głosów na 
radnego niż doktor Wiesława Drejer-
Przekop, która w dodatku startowała z 
drugiego miejsca na liście, podczas gdy 
Karolczuk z pierwszego. 

Krzysztof Przekop

PIS WYGRAŁO WYBORY W MIEŚCIE POD WZGLĘDEM LICZBY UZYSKANYCH GŁOSÓW. BARDZO NIEZNACZNIE 
WYPRZEDZIŁO KOALICJĘ OBYWATELSKĄ. JEST TO JEDNAK TRUDNE ZWYCIĘSTWO DLA AUGUSTOWSKIEJ 

PRAWICY.

WYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWE

WYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWE

Augustów nie Augustów nie 
wybrał burmistrzawybrał burmistrza

14 lat po katastrofie 
smoleńskiej
Przy pomniku na terenie 
augustowskiej Bazyliki 
Najświętszego Serca 
Jezusowego hołd ofiarom 
tragedii oddali augustowscy 
samorządowcy, m.in. kandydat 
na urząd burmistrza Augustowa 
Andrzej Zarzecki.
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Przed drugą turą wyborów 
samorządowych Mirosław Karolczuk 
zapewne będzie starał się pozyskać 
głosy elektoratu PiS. Należy 
przypomnieć bardzo istotne słowa 
poprzedniego burmistrza Augustowa. 
Wojciech Walulik opisywał, że 
środowisko polityczne Karolczuka 
niezwykle ostro wypowiadało się o 
Prawie i Sprawiedliwości.

Były burmistrz Wojciech Walulik zna 
poglądy przedstawicieli ugrupowania 
Nasze Miasto, bo przez kilka lat był 
związany z tym środowiskiem, a Mirosław 
Karolczuk był jego zastępcą. Po rozstaniu 
z Naszym Miastem, znany z prawicowych 
przekonań Walulik współpracował 
przede wszystkim z osobami przez lata 
związanymi z PiS. 

Kilka lat temu Walulik odebrał też Złoty 
Krzyż Zasługi z rąk prezydenta Andrzeja 
Dudy. Nasza redakcja niejednokrotnie 
rozmawiała z Walulikiem o ewentualnym 
mariażu Naszego Miasta i PiS. Były 
burmistrz jednoznacznie ocenił, że 
tamten scenariusz nacechowany byłby 
hipokryzją i koniunkturalizmem osób 
związanych z Karolczukiem.

Walulik o ugrupowaniu Nasze Miasto
-Znałem tych ludzi i wiem, że poglądy 
prawicowe są im obce. Pamiętam, jak w 
wyborach uzupełniających do Senatu 
poparłem kandydatkę PiS Annę Marię 
Anders. Posypały się na mnie gromy ze 
strony radnych Naszego Miasta. Ponadto 
słyszałem ich komentarze kuluarowe, w 
których bardzo ostro wyrażali się o PiS 
-relacjonował Wojciech Walulik.

Krzysztof Przekop

Walulik obnażył prawdę 
o Naszym Mieście

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 
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Gdy ważne jest, co lokalne
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Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 

Zastępca Karolczuka 
przeciwko PiS

Latem 2017 roku przez Polskę 
przetoczyła się fala protestów przeciwko 
reformie sądownictwa rządu PiS. Takie 
manifestacje przeciwko PiS odbywały 
się także w Augustowie. Mogliśmy 
zobaczyć tam dzisiejszego zastępcę 
Karolczuka i kilku innych przedstawicieli 
ugrupowania Nasze Miasto trzymających 
w rękach znicze. Działo się to po decyzji 
prezydenta Dudy o zawetowaniu ustawy 
o Sądzie Najwyższym i Krajowej Radzie 
Sądownictwa. Zastępca przemówił do 
pikietujących pod augustowskim sądem. 
Przypominamy najważniejsze fragmenty 
jego wypowiedzi.

Zastępca Karolczuka o pogrzebie 
demokracji
-Pokazujemy, że prezydent tego państwa 
nie podjąłby tej decyzji, gdyby nie głos nas 
wszystkich -mówił zastępca Karolczuka 
do zebranych przed sądem.
-Staliśmy tutaj, trzymaliśmy znicze w 
takim poczuciu, że te znicze to może 
będzie pogrzeb demokracji, może 
pogrzeb niezależnego sądownictwa w 
Polsce. To nie są dobre nastroje, a sytuacja 
naprawdę tragiczna. Chciałbym, żebyśmy 
potrafili sami przekonać innych, że ta 
obywatelska aktywność może i powinna 

rodzić się w dużo prostszych i mniej 
tragicznych sytuacjach –dodał w lipcu 
2017 r.

Krzysztof Przekop
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Doskonale pamiętamy atmosferę 
sobotniego poranka 10 kwietnia 
2010 roku. Smutek, żal oraz 
niedowierzanie przy podawaniu 
kolejnych nazwisk osób będących na 
pokładzie Tupolewa. Tamten dzień 
na trwałe zapisał się 
w naszej najnowszej 
historii. Delegacja 
miała brać udział w 
ceremonii upamiętnienia 
zamordowanych 
Polaków w Katyniu w 
kwietniu 1940 roku. 
Wśród ofiar katastrofy 
smoleńskiej byli m.in. 
Prezydent RP Lech 
Kaczyński z małżonką, 
ostatni Prezydent 
RP na uchodźstwie 
Ryszard Kaczorowski, 
dowódcy polskich Sił 
Zbrojnych, ministrowie, 
parlamentarzyści, przedstawiciele 
rodzin katyńskich, ludzie kultury i 
sportu, duchowieństwo i cenione 
postaci życia publicznego, załoga 
samolotu i oficerowie BOR.
Wielu Polaków upamiętnia ofiary 
katastrofy smoleńskiej i naszych 
rodaków poległych podczas 
ludobójczej zbrodni w Katyniu. Przy 
pomniku na terenie augustowskiej 
Bazyliki Najświętszego Serca 
Jezusowego hołd ofiarom tragedii 
oddali augustowscy samorządowcy, 
m.in. kandydat na urząd burmistrza 

Augustowa Andrzej Zarzecki i nowi 
radni miejscy oraz starosta Jarosław 
Szlaszyński i wicestarosta Dariusz 
Szkiłądź.

Pamięć i szacunek wobec ofiar
-W Katyniu i innych 
miejscach zginęło ponad 
20 tysięcy oficerów, 
przedstawicieli polskiej 
inteligencji. Ten mord 
miał miejsce w kwietniu 
i maju w kilku miejscach 
na terenie Związku 
Sowieckiego. Jesteśmy 
winni pamiętać o tych 
ofiarach i obdarzać ich 
szacunkiem. Pamięć 
i szacunek należy się 
również tym, którzy 
zginęli lecąc na 
uroczystości w 2010 
roku. Musimy pamiętać 

o tych, którzy oddali życie za Ojczyznę 
i przyszłość narodu polskiego. Cześć 
i chwała bohaterom -mówił starosta i 
historyk Jarosław Szlaszyński.
-Upamiętniamy tragiczną historię 
narodu polskiego z 1940 i 2010 roku. 
Te wydarzenia zjednoczyły nasz naród 
i ta jedność powinna trwać -powiedział 
Andrzej Zarzecki.
Na portalu: dziennikpowiatowy.
pl umieściliśmy galerię zdjęć oraz 
materiał video z wydarzenia. 

Bartosz Lipiński

14 lat po katastrofie 
smoleńskiej

MINĘŁO JUŻ CZTERNAŚCIE LAT OD WSTRZĄSAJĄCEJ TRAGEDII. 10 
KWIETNIA 2010 R. POD SMOLEŃSKIEM ROZBIŁ SIĘ SAMOLOT Z 96 
OSOBAMI NA POKŁADZIE, WŚRÓD KTÓRYCH BYLI MIĘDZY INNYMI 
PREZYDENT RP LECH KACZYŃSKI Z ŻONĄ. DELEGACJA LECIAŁA 

NA OBCHODY 70 ROCZNICY ZBRODNI KATYŃSKIEJ. HOŁD OFIAROM 
TEJ TRAGEDII ODDANO W CAŁEJ POLSCE, TAKŻE W AUGUSTOWIE. 

DELEGACJE SAMORZĄDOWE ZŁOŻYŁY KWIATY POD POMNIKIEM 
PAMIĄTKOWYM.

Przy pomniku na 
terenie augustowskiej 
Bazyliki Najświętszego 
Serca Jezusowego 
hołd ofiarom tragedii 
oddali augustowscy 
samorządowcy.

Te wydarzenia 
zjednoczyły nasz 
naród i ta jedność 
powinna trwać
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Radne popierają Radne popierają 
Andrzeja ZarzeckiegoAndrzeja Zarzeckiego

#m
at

er
ia

ł s
fi

na
so

w
an

y 
pr

ze
z 

K
K

W
 K

oa
lic

ja
 O

by
w

at
el

sk
a

#m
at

er
ia

ł s
fi

na
so

w
an

y 
pr

ze
z 

K
K

W
 K

oa
lic

ja
 O

by
w

at
el

sk
a

RE
KL

AM
A



06 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 11 KWIETNIA 2024 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Frekwencja w Augustowie wynosła 
47,5%. Według suwalskiej delegatury 
Krajowego Biura Krajowego w 
Augustowie wybory przebiegały 
spokojnie.  

Incydenty związane 
z łamaniem ciszy 
wyborczej w 
województwie 
podlaskim 
Podczas ciszy wyborczej 
podlascy policjanci 
odnotowali 24 zdarzenia 
związane z wyborami 
samorządowymi, w 
tym trzy przestępstwa. 
W Augustowie jedna 
z kandydatek do rady 
powiatu złamała ciszę 
wyborczą wysyłając 
SMS. W sobotę, 6 kwietnia, w 
Białymstoku doszło do zniszczenia 
banneru wyborczego. Kolejne 
zgłoszenie wskazywało, że kandydatka 
do rady gminy w gminie Płaska 
dowoziła osoby na głosowanie i 
udzieliła korzyści majątkowej osobie 
uprawnionej do głosowania, w 
celu skłonienia jej do głosowania w 
określony sposób. Do przestępstwa 
wyborczego doszło także w 
Krasnopolu, gdzie zamieszczono 
na plakatach symbole „Z” . W tym 
przypadku policjanci prowadzą 
czynności związane ze złamaniem 

art.256 kodeksu karnego i art. 16 
ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
w zakresie przeciwdziałania agresji 
na Ukrainę oraz służących ochronie 
bezpieczeństwa narodowego. W 

niedzielę, 7 kwietnia, 
w Łomży doszło do 
rozwieszania plakatów, 
w Sejnach ustawiono 
urządzenie ogłoszeniowe 
w celu prowadzenia 
kampanii wyborczej, w 
Hajnówce umieszczono 
w korytarzu 
prowadzącym do lokalu 
wyborczego ulotki kilku 
różnych kandydatów. 
W Białymstoku 
umieszczono plakaty, 
samochód jeździł z 
reklamami komitetów, 

agitowano poprzez rozsyłanie sms-
ów oraz uszkodzono bannery. W 
Kleosinie zaś uszkodzono banner, a 
w Wasilkowie umieszczono plakat 
wyborczy. W powiecie monieckim 
jeden z kandydatów dowoził osoby na 
głosowanie. W Suwałkach skradziono 
banner. W Jeżewie przewodniczący 
komisji wyborczej był pod wpływem 
alkoholu. Dane pochodzą od 
podlaskich policjantów. 

Beata Perzanowska 

Sprawdź jak przebiegały 
wybory samorządowe na 

Augustowszczyźnie: spokojne 
głosowanie z niewielkim 

wyjątkami

NIEDZIELNE WYBORY SAMORZĄDOWE PRZEBIEGAŁY NA 
AUGUSTOWSZCZYŹNIE DOSYĆ SPOKOJNE. W NIEKTÓRYCH 

LOKALACH WYBORCZYCH NA ZAGŁOSOWANIE TRZEBA BYŁO 
POCZEKAĆ W KOLEJCE. LUDZIE CHODZILI GŁOSOWAĆ CAŁYMI 

RODZINAMI, Z DZIEĆMI. W POWIECIE FREKWENCJA WYBORCZA 
BYŁA WIĘKSZA NIŻ W SAMYM AUGUSTOWIE. WARTO PODKREŚLIĆ, 
ŻE W WOJEWÓDZTWIE PODLASKIM DOSZŁO DO AŻ 24 ZDARZEŃ 

ZWIĄZANYCH Z ŁAMANIEM CISZY WYBORCZEJ. 

Podczas ciszy wyborczej 
podlascy policjanci 
odnotowali 24 zdarzenia 
związane z wyborami 
samorządowymi, w tym 
trzy przestępstwa.

Miasto nie wykorzystuje 
atrybutów uzdrowiskowych, 
które mogą być ważnym 
motorem napędowym 
Augustowa. 

W Augustowie 
jedna z 
kandydatek do 
rady powiatu 
złamała ciszę 
wyborczą 
wysyłając SMS.

W niedzielę głosowaliśmy nad 
wyborem radnych wojewódzkich, 
powiatowych i miejskich. Największe 
emocje towarzyszyły jednak 
głosowaniu na burmistrza miasta 
Augustowa. Do wyborów poszło ok. 
10,5 tysiąca mieszkańców Augustowa i 
prawie 7 tysięcy zagłosowało przeciw 
urzędującemu burmistrzowi. Za dwa 
tygodnie, 21 kwietnia, odbędzie się 
druga tura, przed którą emocje będą 
rosły z każdym dniem. 

Wyniki głosowania na burmistrza 
Augustowa
Mieszkańcy mogli zagłosować na 
pięciu kandydatów –Mirosława 
Karolczuka (Nasze Miasto), Andrzeja 
Zarzeckiego (Koalicja Obywatelska), 
Macieja Borzyszkowskiego (BAU 
2024), Wojciecha Jerzego Szczudłę 
(Prawo i Sprawiedliwość) i Jerzego 
Osewskiego (Augustów 2050). 
3.591 głosów (33,72%) zdobył 
urzędujący burmistrz Mirosław 
Karolczuk, który w drugiej turze 
zmierzy się z Andrzejem Zarzeckim, 
który zdobył 3.061 głosów (28,75%). 
Wojciech Szczudło zdobył poparcie 
na poziomie 23,43% (2.495 głosów). 
Maciej Borzyszkowski otrzymał 1.383 
głosy (12,99%), a Jerzy Osewski 118 
(1,11%). 

Niewielka różnica między 
Zarzeckim a Karolczukiem. 
Mieszkańcy chcą zmian
Mimo wielkiej kampanii reklamowej 
urzędującego burmistrza, 
polegającej na wywieszaniu w 
całym mieście banerów ogromnych 
rozmiarów, roznoszeniu ulotek 
z kompromitującymi błędami 
oraz rozdawaniu krówek, różnica 
między Mirosławem Karolczukiem a 

Andrzejem Zarzeckim jest niewielka, 
bo wynosząca zaledwie 500 głosów. 
Wyborcy najwyraźniej oczekują 
zmian, wyciągnięcia Augustowa 
z kryzysu, mają dość hamowania 
rozwoju miasta, który ma odbicie 
w profesjonalnych analizach. 
Miasto nie wykorzystuje atrybutów 
uzdrowiskowych, które mogą być 
ważnym motorem napędowym 
Augustowa. 
Kandydat na burmistrza z ogromnych 
banerów to produkt czysto 
marketingowy. Być może imponują one 
swoim rozmiarem, jednak naprawdę 
liczy się charyzma, kompetencje oraz 
szczera chęć zmian na lepsze. Jeśli 
wybierzemy złego burmistrza, dobre 
wrażenie z kampanii szybko zniknie, a 
pozostanie 5 straconych lat. 

Zuzanna Hanysz

Mamy oficjalne wyniki w 
głosowaniu na burmistrza 

Augustowa

ZNAMY JUŻ OFICJALNE WYNIKI. FREKWENCJA W AUGUSTOWIE W 
WYBORACH NA BURMISTRZA WYNIOSŁA 47,47%. MIESZKAŃCÓW 

CZEKA DRUGA TURA WYBORÓW NA BURMISTRZA NASZEGO 
MIASTA.
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Wyborcy 
zdecydowali oddać 

8 miejsc w 21 
osobowej radzie 

kandydatom Koalicji 
Obywatelskiej. 

PiS-owi przypadło 7 
mandatów.

Ciekawostką 
wyborczą jest, że 
przy tak ogromnej 
i kosztownej 
kampanii, agitacji 
po domach i 
rozdawaniu 
cukierków 
oraz piknikach 
przy otwarciu 
placu zabaw i 
plaży Bielnik, 
ugrupowanie Nasze 
Miasto odnotowało 
najsłabszy swój 
wynik od wielu lat. 

Wyborcy zdecydowali oddać 8 miejsc 
w 21 osobowej radzie kandydatom 
Koalicji Obywatelskiej. PiS-owi 
przypadło 7 mandatów, a kandydatom 
Naszego Miasta 5. Jeden mandat 
zdobył komitet BAU2024. Kandydaci 
partii Szymona Hołowni nie zdobyli 
żadnego mandatu. 

Niezwykła rywalizacja wyborcza: 
wyniki głosowania w radzie 
miejskiej Augustowa
Na kandydatów Prawa i 
Sprawiedliwości do rady miejskiej w 
Augustowie zagłosowało 3.150 osób, 
na kandydatów Koalicji Obywatelskiej 
głos oddało 3.058 mieszkańców 
Augustowa, na Nasze Miasto 
zagłosowało 2.792 osób, a kandydaci 
komitetu BAU 2024 otrzymali 
1.101 głosów. Na Augustów 2050 
zagłosowało jedynie 381 osób. 

Zaskakujący spadek poparcia dla 
Naszego Miasta
Ciekawostką wyborczą jest, że przy 
tak ogromnej i kosztownej kampanii, 
agitacji po domach i rozdawaniu 
cukierków oraz piknikach przy 
otwarciu placu zabaw i plaży 
Bielnik, ugrupowanie Nasze Miasto 
odnotowało najsłabszy swój 
wynik od wielu lat. To pokazuje, że 
augustowianie raczej nie wierzą 
dotychczasowym rządzącym. W 
nowej radzie z tego ugrupowania nie 
zobaczymy Magdaleny Śleszyńskiej, 
która startowała do rady powiatu, 
ale nie pozyskała mandatu. Mandat 
utraciła Sylwia Bielawska, która 

uzyskała 93 głosy. Nie będzie także 
Julii Klimaszewskiej, która zdobyła 
84 głosy. W radzie nie zasiądzie 
też Katarzyna Raczkowska, która 
otrzymała 174 głosy. 
Przed mieszkańcami Augustowa druga 
tura wyborów na burmistrza miasta. 
Po niej skład rady może ulec zmianie, 
gdyż obaj kandydaci otrzymali 
mandaty radnego miejskiego. 

Augustowianie wybrali radnych 
miejskich w czterech okręgach. To 
skład nowej rady: 
Okręg 1 
Izabela Piasecka -389 głosów (KO), 
Filip Chodkiewicz -323 głosy (Nasze 

Sprawdź oficjalne wyniki 
wyborów i nowy skład Rady 

Miejskiej w Augustowie 
WYNIKI WYBORÓW DO AUGUSTOWSKIEJ RADY MIEJSKIEJ SĄ SPORYM ZASKOCZENIEM. WIELU 

TWARZY JUŻ W RADZIE NIE ZOBACZYMY, ZA TO POJAWIĄ SIĘ NOWE. 

Najwięcej 
głosów otrzymał 
Wojciech 
Szczudło

Miasto), Dariusz Ostapowicz -210 
głosów (PiS),  Jacek Truszkowski -120 
głosów (Nasze Miasto) i Wiesław Jeruć 
-103 głosy (KO). 
Okręg 2 
Leszek Stanisław Cieślik -485 
głosów (KO), Zbigniew Gąsiewski 
-347 głosów (PiS), Emilian Al-Khameri 
-220 głosów (Nasze Miasto), Adam 
Łukasz Chmielewski -104 głosy (PiS), 
Wioletta Mursztyn -86 głosów (KO).
Okręg 3 
Wojciech Jerzy Szczudło -540 
(PiS), Wiesława Drejer -Przekop -284 
głosy (KO), Mirosław Karolczuk -279 
głosów (Nasze Miasto), Rafał Harasim 
-251 głosów (KO), Jolanta Oneta 
Roszkowska -67 głosów (PiS). 
Okręg 4 
Andrzej Zarzecki -418 głosów (KO), 
Mirosław Chudecki -403 głosy (PiS), 
Adam Wysocki -203 głosy (Nasze 
Miasto), Monika Krupińska -169 
głosów (PiS), Wojciech Skowroński 
-148 głosów (BAU 2024) i Jarosław 
Kwiecień -84 głosy (KO). 

Beata Perzanowska 

UCIEKAŁ 
ULICAMI 
AUGUSTOWA 
Niemal 1.000 paczek nielegalnych 
papierosów zabezpieczyła 
Służba Celno-Skarbowa z 
Kuźnicy. Kontrabanda była 
ukryta w osobowym mercedesie 
na białoruskich numerach 
rejestracyjnych, którego kierowca 
został zatrzymany po pościgu 
ulicami Augustowa. 33-letni 
Białorusin odpowie teraz przed 
sądem.
Funkcjonariusze Służby Celno-
Skarbowej z Kuźnicy, patrolując 
krajową „szesnastkę" w pobliżu 
Augustowa, zatrzymali do kontroli 
osobowego mercedesa na białoruskich 
numerach rejestracyjnych. Po 
włączeniu sygnałów świetlnych i 
dźwiękowych w radiowozie, kierujący 
autem gwałtownie przyspieszył i zaczął 
uciekać w stronę miasta. Mundurowi 
dogonili uciekiniera na jednej z 
osiedlowych ulic. Funkcjonariusze w 
aucie odkryli specjalnie przygotowane 
skrytki w podłodze, progach i 
nadkolach, a w nich blisko 1.000 
paczek przemycanych papierosów z 
białoruskimi znakami akcyzy.

Oprac. B. Perzanowska 
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Frekwencja w wyborach wyniosła 
47,54%. Mieszkańcy powiatu 
augustowskiego wybierali radnych w 
trzech okręgach wyborczych.

Wyniki poszczególnych komitetów 
wyborczych
Prawo i Sprawiedliwość zdobyło 
największą ilość głosów w powiecie 
augustowskim, bo 5.755 (28,28%). 
Koalicja Obywatelska zdobyła 
poparcie na poziomie 18,13% (3.690 
głosów). Na Samorząd Powiatu 
Augustowskiego zagłosowały 
3.433 osoby (16,92%). Nasze Miasto 
Augustów uzyskało 2.703 głosów 
mieszkańców (13,28%). BAU 2024 
poparło 11,95% wyborców (2.431 
głosów). 1.600 głosów (7,86%) zgarnęła 
Trzecia Droga PSL-PL2050 Szymona 
Hołowni. Twój Samorząd zdobył 728 

głosów (3,58%).

Skład nowej Rady Powiatu w 
Augustowie
Oto nowy skład rady powiatu 
razem z ilością oddanych głosów na 
poszczególnych kandydatów:
Okręg 1 (miasto Augustów):
-Alicja Dobrowolska (PiS) – 957 
głosów, 
-Joanna Lisek (KO) – 902 głosy, Michał 
-Kotarski (Nasze Miasto) – 893 głosy, 
-Elżbieta Puczyłowska (PiS) – 714 
głosów, 
-Jarosław Szlaszyński (Samorząd 
Powiatu Augustowskiego) – 613 głosów, 
-Dariusz Jan Szkiłądź (BAU 2024) – 438 
głosów, 
-Michał Jeruć (KO) – 388 głosów, 
-Mieczysław Lucjan Sobolewski (PiS) – 
380 głosów, 

-Maciej Daniel Kaszuba (Nasze Miasto) 
– 281 głosów. 

Okręg 2 (gminy Lipsk, Płaska, 
Sztabin):
-Leszek Marian Skubis (KO) – 721 
głosów, 
-Piotr Rusiecki (PiS) – 601 głosów, 
-Andrzej Mursztyn (Samorząd Powiatu 
Augustowskiego) – 505 głosów, 
-Maciej Zdancewicz (PiS) – 282 głosy.

Okręg 3 (gminy Augustów, 
Nowinka, Bargłów Kościelny):
-Marek Dobkowski (Samorząd 
Powiatu Augustowskiego) – 699 
głosów, 
-Waldemar Jedliński (PiS) – 552 głosy, 
-Krzysztof Grygo (PiS) – 312 głosów, 
-Wiesława Chrulska (BAU 2024) – 278 
głosów.

Zuzanna Hanysz

POZNAJ WYNIKI WYBORÓW 
DO RADY POWIATU 

Znamy wyniki z naszego okręgu do 
Sejmiku Województwa Podlaskiego

W SKŁADZIE NOWEJ RADY POWIATU W AUGUSTOWIE, PO 
NIEDZIELNYCH WYBORACH SAMORZĄDOWYCH, ZNAJDZIE SIĘ 17 

RADNYCH. 

Z okręgu nr 2 (powiat augustowski, 
powiat sejneński, powiat suwalski, 
powiat sokólski, powiat moniecki, 
miasto Suwałki) mandat uzyskało 
ośmiu kandydatów. 
Uprawnionych do głosowania było 224.350 
osób. Liczba głosów ważnych wyniosła 
105.741. Na Prawo i Sprawiedliwość 
wyborcy oddali 43,99% głosów, na 
Koalicję Obywatelską 21,88%. Kandydaci 
z wymienionych komitetów otrzymali 
mandaty, a na Trzecią Drogę Polski 2050 
Szymona Hołowni – Polskie Stronnictwo 
Ludowe 18,32%.
Kto zdobył mandat w okręgu nr 2?
Procent głosów na kandydata dotyczy 
komitetu, z którego startuje. 
Z Prawa i Sprawiedliwości mandaty 
otrzymały cztery osoby: 
Paweł Wnukowski (19.744 głosów, 18,67%; w 
samym powiecie augustowskim zdobył aż 

6.756 głosów),
Leszek Dec (4.712 głosów, 4,46%),
Wiesława Burnos (5.661 głosów, 5,35%),
Rafał Supiński (4.648 głosów, 4,40%).
Z Trzeciej Drogi Polski 2050 Szymona 
Hołowni – Polskiego Stronnictwa Ludowego 
mandaty uzyskali:
Cezary Cieślukowski (9.598 głosów, 9,08%),
Bogdan Dyjuk (2.814 głosów, 2,66%),
Z Koalicji Obywatelskiej do sejmiku dostali 
się:
Anna Naszkiewicz (6.176 głosów, 5,84%), 
Waldemar Kwaterski (6.029 głosów, 5,70%). 
Niestety do Sejmiku Województwa 
Podlaskiego nie dostał się Adam 
Sieńko -Nadleśniczy Nadleśnictwa 
Augustów, radny miejski poprzedniej 
kadencji, startujący z ramienia Koalicji 
Obywatelskiej.

Zuzanna Hanysz

PIJANA 
BABCIA 
OPIEKOWAŁA 
SIĘ WNUKAMI
57-latka opiekująca się 
swoimi wnukami miała 
ponad 2,6 promila alkoholu w 
organizmie. Za narażenie ich na 
bezpośrednie niebezpieczeństwo 
grozi kara do 5 lat pozbawienia 
wolności.
Augustowscy policjanci zauważyli 
kobietę przechodzącą chwiejnym 
krokiem przez przejście dla 
pieszych. Obok kobiety szła dwójka 
małych dzieci w wieku 3 i 7 lat, 
które okazały się jej wnukami. 
Mundurowi postanowili sprawdzić, 
czy kobieta jest trzeźwa. Badanie 
alkomatem wykazało, że 57-latka 
miała ponad 2,6 promila alkoholu 
w organizmie. Kobieta najpierw 
zaprzeczała by piła jakikolwiek 
alkohol, później zmieniła swoją 
wersję i powiedziała, że wypiła 
tylko jednego drinka. O całej 
sytuacji poinformowana została 
matka dzieci, której nie było w 
tym czasie w mieście. Najmłodsi 
trafili pod opiekę członka rodziny. 
O zdarzeniu został powiadomiony 
także sąd rodzinny.

Zuzanna Hanysz 
na podst. KPP Augustów

Prawo i Sprawiedliwość 
zdobyło siedem mandatów, 
Koalicja Obywatelska 
i Samorząd Powiatu 
Augustowskiego trzy. 
Nasze Miasto i BAU 2024 
zdobyło po dwa mandaty. 

Na Prawo i Na Prawo i 
Sprawiedliwość Sprawiedliwość 
wyborcy oddali wyborcy oddali 
43,99% głosów, 43,99% głosów, 
na Koalicję na Koalicję 
Obywatelską Obywatelską 
21,88%. 21,88%. 
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1. Augustów spadł w rankingu 
rozwojowym z 36 miejsca w 2018 roku 
na 245 w roku 2023.
2. Karolczuk rozpoczął kadencję od 
rozliczeń. Pracę w urzędzie straciła 
ceniona kierownik Katarzyna 
Trochimowicz, kojarzona z poprzednim 
burmistrzem. Z funkcją prezesa MPEC 
pożegnał się Wojciech Krzywiński, 
utożsamiany z poprzednikiem 
Karolczuka.
3. W pierwszych tygodniach 
urzędowania Karolczuk zwołał 
konferencję prasową, na której 
oszkalował poprzednika. Insynuował 
łamanie prawa w procedurach 
przetargowych, podważał podpisy 
Wojciecha Walulika pod dokumentami. 
Mówił o sprawach kryminalnych. 
Prokuratura odmówiła wszczęcia 
śledztwa.
4. Od początku kadencji Karolczuk i 
jego ekipa prezentowali konfrontacyjną 
postawę do władz powiatu. Przez brak 
dobrej woli na włosku wisiał remont 
ulicy Wojska Polskiego w Augustowie. 
Władze miasta nie chciały pokryć 
kosztów oświetlenia, a to zadanie 
miasta.
5. Karolczuk dostał blisko 

stuprocentową podwyżkę zarobków 
decyzją związanych z nim radnych i 
zarabia ok. 20.000 zł miesięcznie.
6. Karolczuk powołał drugiego zastępcę, 
co było wydarzeniem kosztownym i 
bezprecedensowym w historii miasta.
7. Decyzją osób skupionych wokół 
burmistrza w Augustowie powołano 
zespoły szkolno-przedszkolne, 
mimo sprzeciwu dużej części rad 
pedagogicznych i rad rodziców. Nie 
brakowało opinii, że głównym celem 
była wymiana dyrektorów.
8. Dyrektor Wiesława Chrulska 
otrzymała od burmistrza najniższą 
ocenę pracy na podstawie kłamliwych 
zarzutów Filipa Chodkiewicza, 
działającego z upoważnienia 
Karolczuka. Chodkiewicz przegrał 
w sądach dwóch instancji i musiał 
przeprosić za haniebny czyn. 
Karolczuk nie wyciągnął konsekwencji 
służbowych wobec zastępcy.
9. Karolczuk popierał budowę 
południowo-wschodniej obwodnicy 
Augustowa, której realizacja wiązałaby 
się z powrotem TIR-ów na ulice miasta. 
Nie sprzeciwił się tej inicjatywie i 
nie dołączył do protestów innych 
samorządów.

10. Wniosek Augustowa na ogromny 
zastrzyk finansowy z Funduszy 
Norweskich przepadł z powodu 
głupiego błędu formalnego i 
przekroczenia maksymalnej kwoty 
aplikowania.
11. Miasto przed kilkoma laty 
zorganizowało demoralizujący koncert 
dla młodzieży na rozpoczęcie wakacji. 
Podczas  występu raperów ze sceny 
padały przekleństwa i promowano 
patologie, jak zażywanie narkotyków. 
Zastępca Karolczuka zaprosił na 
koncert dzieci ze szkoły podstawowej. 
12. Karolczuk chwalił się rzekomymi 
zasługami związanymi z zakupem 
Domu Turka przez Instytut Pileckiego. 
Były właściciel nieruchomości, który 
sprzedał ją rządowej instytucji, 
jednoznacznie ocenił rolę Karolczuka 
w transakcji jako negatywną. Niewiele 
brakowało, by nie doszło do sprzedaży.
13. Koalicjanci Karolczuka wprowadzili 
zmiany do statutu miasta torpedujące 
wolną dyskusję na sesjach i 
ograniczające swobodę wypowiedzi 
radnym.
14. W kadencji Karolczuka doszło do 
pierwszego w historii zamknięcia 
pływalni ze względu na protest 
ratowników, bezskutecznie 
domagających się zwiększenia 
zarobków. Dopiero później otrzymali 
podwyżki.
15. Miasto pod dowództwem Karolczuka 
przystąpiło dopiero do ostatniej 
edycji programu dofinansowującego 
modernizację ciepłowni, co skutkowało 
ogromnym wzrostem opłat. Burmistrz 
na spotkaniu ze zdesperowanymi 
mieszkańcami polecił osobom w 
trudnej sytuacji, aby udały się po 
pomoc do opieki społecznej.
16. Miasto nie zrealizowało modernizacji 
oczyszczalni ścieków, choć niemal 
pewne było wysokie dofinansowanie.
17. Burmistrz i jego ekipa zasłynęli z 
wydania kilka lat temu przewodnika 

26 grzechów głównych 
Karolczuka. Przeczytaj, 

zanim zagłosujesz

OD DRAMATYCZNEGO SPADKU MIASTA W RANKINGU 
ROZWOJOWYM, PRZEZ PERSONALNE ROZLICZENIA, AŻ PO 
KONTROWERSYJNE DECYZJE INWESTYCYJNE I ZARZUTY 
O ŁAMANIE PRAWA BUDOWLANEGO – LISTA „GRZECHÓW” 

BURMISTRZA WYDAJE SIĘ DŁUGA I ZRÓŻNICOWANA.

turystycznego, w którym znalazły się 
kompromitujące błędy (np. Obława 
Augustowska w kwietniu). 
18. Inspektor nadzoru budowlanego 
zatrzymał na wiele miesięcy budowę 
domu seniora ze względu na złamanie 
przepisów prawa budowlanego 
i prowadzenie prac niezgodnie z 
pozwoleniem na budowę.
19. Karolczuk i jego ugrupowanie 
zainicjowali konflikt z powiatem, w 
wyniku którego nie doszło do remontu 
ulicy Kościelnej w Augustowie na 
odcinku przy bazylice.
20. Karolczuk bezceremonialnie 
krytykował oponentów, m.in. 
starostów na łamach biuletynu 
urzędu wydawanego i rozsyłanego 
za publiczne pieniądze, którego jest 
redaktorem naczelnym.
21. Radni związani z Karolczukiem 
(Dobkowski i Zawadzki), za jego wiedzą 
i przyzwoleniem, prowadzili intratne 
interesy z miastem, wykorzystując 
mienie gminy w działalności 
gospodarczej. Radni ci utracili mandaty.
22. W ubiegłorocznym sezonie 
turystycznym byliśmy świadkami 
paraliżu bulwarów i nieukończenia 
budowy niewielkich kładek. 
Fatalnie prezentował się zrujnowany 
pomost na plaży POSTiW z płytami 
paździerzowymi.
23. Istnieje wysokie ryzyko, że wyciąg 
nart wodnych nad jeziorem Necko nie 
będzie funkcjonował w nadchodzącym 
sezonie letnim.
24. Niszczejący i nieremontowany 
szklany budynek Atol to symbol 
zaniedbania mienia miejskiego przez 
burmistrza.
25. Przez pięć lat w mieście 
funkcjonowało tylko jedno kąpielisko.
26. Karolczuk i związane z nim osoby 
toczyły głośne procesy sądowe z 
oponentami, które głównie przegrywali.

Krzysztof Przekop
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Koszt modernizacji największej 
inwestycji drogowej w Augustowie 
wyniósł ponad 18 milionów 
złotych, tym 14,16 mln zł stanowiło 
dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Polski Ład –Program 
Inwestycji Strategicznych i 4,1 mln 
zł z budżetu powiatu 
augustowskiego. 
Kompleksowo 
przebudowanych zostało 
pięć strategicznych 
ulic w centrum miasta 
lub ich odcinki. W 
ramach inwestycji 
zmodernizowano 
ul. Ks. Skorupki, Ks. 
Ściegiennego, Kościelną, 
Kopernika i Młyńską.  
Podczas uroczystego 
otwarcia inwestycji 
Jarosław Szlaszyński, 
starosta powiatu 
augustowskiego, 
podkreślał, że powiat w mijającej 
kadencji, czyli w latach 2019 – 2024, 
przeprowadził w mieście Augustów 
inwestycje drogowe o wartości ponad 
40 mln zł. Warto przypomnieć, że 
powiat przebudował ul. Wojska 
Polskiego, której koszt wyniósł ok. 7,4 
mln zł, ul. Rajgrodzką-Jonkajtysa za 5,9 
mln zł oraz wybudował ciąg pieszo-
rowerowy wzdłuż ul. Rajgrodzkiej o 
wartości ok. 5,5 mln zł. 

Powiat ogłosił kolejne inwestycje 

drogowe: nowe oblicze 
augustowskich ulic
Warto dodać, że władze powiatu 
augustowskiego ogłosiły już 
tegoroczne plany remontowe kolejnych 
istotnych dla funkcjonowania 
miasta ulic. Rozpoczynają się prace 

przy dokończeniu 
modernizacji ulicy 
Turystycznej do 
drogi sejneńskiej. 
Remontowana będzie 
ulica Dworcowa. 
Dodatkowo, dzięki 
oszczędnościom, 
remontu doczeka 
się ulica Wierzbna 
od Rynku Zygmunta 
Augusta do 
Nowomiejskiej. W 
dalszych planach władze 
powiatu augustowskiego 
mają przebudowę ulic 
biegnących od Rynku 

Zygmunta Augusta w kierunku 
zachodnim, czyli ulicę Kościuszki i 
Zygmuntowską. Starosta Szlaszyński 
podkreśla, że być może wspólnie 
z miastem uda się przeprowadzić 
remont ulicy Łaziennej. W planach 
znajduje się też modernizacja ulicy 
Przemysłowej i Armii Krajowej. 
Foto i videorelację z otwarcia 
można obejrzeć na naszej stronie 
dziennikpowiatowy.pl. 

Beata Perzanowska 

Uroczystość 
otwarcia Centrum 
Komunikacyjnego 

Augustowa 

WE WTOREK, 2 KWIETNIA, PRZY ULICY MŁYŃSKIEJ ODBYŁA SIĘ 
UROCZYSTOŚĆ ZAKOŃCZENIA REMONTU ULIC TWORZĄCYCH 
CENTRUM KOMUNIKACYJNE AUGUSTOWA. INWESTYCJĘ NA 
ULICACH MŁYŃSKIEJ, KS. SKORUPKI, KS. ŚCIEGIENNEGO, 

KOŚCIELNEJ I KOPERNIKA PRZEPROWADZIŁY WŁADZE POWIATU 
AUGUSTOWSKIEGO. 

Koszt modernizacji 
największej inwestycji 
drogowej w Augustowie 
wyniósł ponad 18 
milionów złotych

Środki na rehabilitację społeczną 
dotyczą likwidacji barier 
architektonicznych dla osób z 
niepełnosprawnością oraz turnusów 
rehabilitacyjnych.

Inwestycję na 
ulicach Młyńskiej, 
Ks. Skorupki, Ks. 
Ściegiennego, 
Kościelnej 
i Kopernika 
przeprowadziły 
władze powiatu 
augustowskiego. 

W tym roku powiat na ten cel otrzymał 
2.173.000 zł.  

Projekty ułatwiające życie osobom 
z niepełnosprawnościami
-Rehabilitację zawodową realizujemy 
za pośrednictwem Powiatowego 
Urzędu Pracy. Są to środki na 
staże i szkolenia dla osób z 
niepełnosprawnościami. Rehabilitacją 
społeczną zajmuje się nasze  centrum 
pomocy rodzinie. Część środków 
wydajemy na funkcjonowanie 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w 
Augustowie. W tym roku na ten cel 
zostanie przeznaczone 1.179.000 
zł. Należy też dodać, że powiat 
dodatkowo przekazał blisko 180.000 
zł z własnego budżetu. Środki na 
rehabilitację społeczną dotyczą 
likwidacji barier architektonicznych 
dla osób z niepełnosprawnością 
oraz turnusów rehabilitacyjnych. 
Dofinansowywane są przebudowy 
łazienek i budowy podjazdów w 
domach prywatnych -informuje 
Andrzej Zarzecki, dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Augustowie. -Duża 
część środków na rehabilitację 
społeczną dotyczy zakupów sprzętu 
rehabilitacyjnego. 
Dodatkowo, już od wielu lat powiat 
uczestniczy w programie Aktywny 
Samorząd, dedykowanym dla osób z 
niepełnosprawnościami, które są w 
wieku aktywności zawodowej. 
-Pieniądze z tego programu 
przeznaczone są na podwyższanie 
kwalifikacji, czyli na studia w trybie 

stacjonarnym lub zaocznym. W 
ramach programu można pozyskać 
duże środki na pokonywanie barier 
w komunikowaniu się, czyli na 
profesjonalny sprzęt komputerowy,  
adaptowanie samochodów do 
potrzeb osób z niepełnosprawnością 
oraz zakup wózków o napędzie 
elektrycznym. W tym roku 
powiat przystąpił do programu 
wyrównywania różnic między 
regionami. Pieniądze z tego programu 
mogą uzyskać instytucje na likwidację 
barier architektonicznych. 

Beata Perzanowska

Dofinansowania i 
rozwój: wsparcie osób z 
niepełnosprawnościami 

przez PCPR

POWIATOWE CENTRUM POMOCY RODZINIE W AUGUSTOWIE 
OGŁOSIŁO KILKA PROJEKTÓW, DZIĘKI KTÓRYM OSOBY Z 

NIEPEŁNOSPRAWNOŚCIĄ OTRZYMAJĄ DOFINANSOWANIA NA 
PODNOSZENIE SWOICH KWALIFIKACJI ZAWODOWYCH, LIKWIDACJĘ 

BARIER ARCHITEKTONICZNYCH I REHABILITACJĘ ZDROWOTNĄ. 
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Znamy wyniki wyborów na 
wójtów w gminach powiatu 

augustowskiego

W czterech gminach wyborcy ponownie zaufali 
dotychczasowym wójtom. W Lipsku odbędzie się druga tura 
na burmistrza. Największym wyborczym zaskoczeniem w 
powiecie augustowskim są wyniki w gminie Płaska, gdzie 
Michał Piotr Skubis pokonał wieloletniego wójta Wiesława 
Gołaszewskiego stosunkiem głosów 70/30. 

Wybory samorządowe w gminach 
powiatu augustowskiego przebiegały 
spokojnie. Nie zabrakło niespodzianek. 
Mieszkańcy niektórych gmin postawili 
na poprzednich włodarzy, ale były 
także gminy, w których wyniki były 
sporym zaskoczeniem. 

Niezmienny krajobraz władzy 
lokalnej: wójtowie utrzymują swoje 
stanowiska
Zbigniew Tadeusz Buksiński nadal 
będzie wójtem gminy Augustów. 
Głosowało na niego 58,25% 
uprawnionych do głosowania. Jego 
kontrkandydat Krzysztof Suchocki 
otrzymał 41,57% oddanych głosów. 
W gminie Bargłów Kościelny także 
nie będzie zmiany władz. Radosław 
Wawiórko ponownie został wybrany 
wójtem. Był jedynym kandydatem 
i zdobył 1.499 głosów, czyli 94,69%. 
W gminie Nowinka także nie będzie 
żadnej zmiany władz. Wójtem 
ponownie została Teresa Strękowska 

kandydat, dotychczasowy wójt 
Jarosław Karp. W głosowaniu otrzymał 
86,44%. 

Druga tura wyborów burmistrza w 
Lipsku: Małgorzata Cieśluk kontra 
Stanisław Konrad Skokowski
Druga tura czeka mieszkańców 
Lipska. O fotel burmistrza ubiegać 
się będzie Małgorzata Cieśluk, która 
zdobyła 43,50% głosów i Stanisław 
Konrad Skokowski z wynikiem 
27,55%. Małgorzata Cieśluk była już 
burmistrzem Lipska dwukrotnie. W 
2006 roku i cztery lata później. W 
2014 roku musiała się pożegnać się 
z burmistrzowskim fotelem. Wybory 
wówczas wygrał Lech Łępicki, 
który do tej pory rządził Lipskiem. 
Warto dodać, że w Lipsku było w 
tegorocznych wyborach czterech 
kandydatów na burmistrza. Oprócz 

Znamy skład nowych rad w gminach powiatu 
augustowskiego 

W gminach powiatu augustowskiego wybrano nowych radnych. Znamy 
skład rad gminnych w gminie Augustów, Bargłów Kościelny, Nowince, 
Płaskiej i Sztabinie. Publikujemy także skład Rady Miejskiej w Lipsku. 
Frekwencja w gminie Augustów wynosiła 44,31%, w gminie Bargłów Kościelny 
zagłosowało 44,24%. Frekwencja w gminie Nowinka wynosiła 59,34%, w Płaskiej 
63,07%. W gminie Sztabin komisja wyborcza nie podała jeszcze frekwencji. W 
gminie Lipsk frekwencja wyniosła 56,79%. 

Rada Gminy Augustów
Radnymi zostali:
Maciej Kamil Kowalewski, Paweł Krupiński, Ewa Banach, Adam Karwowski, Barbara 

Łada, Wiesław Harasim, Danuta 
Kulbacka, Aldona Kowalczyk, Sylwia 
Elżbieta Piętko, Marek Pieńczykowski, 
Bartosz Cichy, Waldemar Piźlecki, 
Bożena Kondracka, Kamil Czerobka i 
Konstanty Kondracki. 

Rada Gminy Bargłów Kościelny
Radnymi zostali:

Patrycja Eliza Andrzejczyk, Andrzej 
Gołębicki, Grzegorz Bronakowski, 
Jan Zalewski, Anna Lasota, Krzysztof 
Włodkowski, Przemysław Leńkowski, 
Ryszard Drejer, Małgorzata 
Stankiewicz, Grzegorz Budziński, 
Robert Pieńczykowski, Jarosław 
Kukliński, Andrzej Miller, Małgorzata 
Mieczkowska i Karol Oleksy.
 
Rada Miejska w Lipsku
Mandaty radnych obejmą:
Radosław Bobowik, Wojciech 
Biedul, Mirosław Krzywicki, Teresa 
Bartoszewicz, Radosław Piotr 
Sztukowski, Robert Danilczyk, 
Ewa Bochonko, Kamila Żuk, Marek 
Zielepucha, Henryk Aleksiejczyk, 
Marcin Jerzy Halicki, Mariola Agnieszka 
Parfieńczyk, Anna Drapczyńska, 
Urszula Czokało i Paweł Borodziuk. 

Rada Gminy Nowinka
Anna Janiszewska, Konstanty 
Izydor Kupiński, Anna Trocka, Jerzy 
Kłoczko, Mirosława Okrągły, Martyna 
Siejda, Szczepan Strękowski, Marek 
Naumowicz, Ilona Jagłowska, Piotr 
Goworowski, Marcin Chrulski, Krystyna 
Anna Statkiewicz, Krystyna Izabela 
Gejzler, Szymon Buławko i Magda 
Bujarska.

Rada Gminy Płaska
Tomasz Warakomski, Hanna 
Puczyłowska, Ewa Citkowska, 
Zbigniew Kozłowski, Tomasz Marek 
Sudnik, Dariusz Gołkowski, Marlena 
Jaworowska, Ewa Jadwiga Ślepska, 
Edyta Agnieszka Skubis, Alicja 
Myszczyńska, Jerzy Jan Okuniewski, 
Marek Kazimierz Juszkiewicz, Jarosław 
Szarkowski, Krzysztof Jatkowski i 
Katarzyna Barbara Tomczyk.

Rada Gminy Sztabin
Janusz Andrzej Mielniczek, Danuta 
Tarasiewicz, Paweł Szmygiel, Mirosław 
Siwicki, Paweł Kondracki, Paweł Karp, 
Emilia Chodorowska, Małgorzata Kunda, 
Krzysztof Szmygiel, jakub Mitros, Marek 
Gałażyn, Krzysztof Kościuch, Marta 
Klim, Krzysztof Skok i Dorota Wojewnik.

Beata Perzanowska

Małgorzaty Cieśluk i Stanisława 
Skokowskiego w wyborcze szranki 
stanęli Fabian Drapczuk i Mariusz 
Rokita. Drapczuk uzyskał 12,72% 
głosów, a Rokita 16,22%. 

Zaskakujące zwycięstwo Michała 
Piotra Skubisa w wyborach na 
wójta gminy Płaska
Mamy zaskakujące wyniki 
wyborów na wójta w gminie 
Płaska. Dotychczasowy wójt 
Wiesław Gołaszewski żegna się 
ze stanowiskiem po wielu latach 
rządzenia. Na jego miejscu pojawi 
się Michał Piotr Skubis z jednym z 
najlepszych wyborczych wyników 
w powiecie augustowskim. Nowy 
wójt uzyskał 73,40% głosów. Jego 
poprzednik otrzymał 26,60%. 

Beata Perzanowska 

z wynikiem 53,69%. Zmiana władzy 
nie nastąpi także w gminie Sztabin. 
Tam o urząd wójta ubiegał się jeden 
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W niektórych 
miejscach 

uwidoczniły 
się również 

duże szczeliny 
między deskami, 

co także może 
być potencjalnie 
niebezpieczne.

Dziś w 
bezpośrednim 
sąsiedztwie pomostu 
nad dnem jeziora 
Necko rozciągnięte 
są łańcuchy 
grubości ręki. 
Jeśli ktoś wskoczy 
do wody i trafi w 
któryś z łańcuchów 
nieszczęście mamy 
jak w banku. 

Kilka lat temu Karolczuk zdecydował 
się rozebrać dobrze służący ludziom 
pomost na plaży Bielnik, wykonany 
przez śp. Eugeniusza Ławrynowicza. 
Decyzja Karolczuka budziła mnóstwo 
kontrowersji. Po krytyce burmistrz 
zarządził budowę nowego pomostu. 
Od dawna słyszeliśmy, że będzie to 
obiekt pływający.
Dziś w bezpośrednim sąsiedztwie 
pomostu nad dnem jeziora Necko 
rozciągnięte są łańcuchy grubości 
ręki. Jeśli ktoś wskoczy do wody i trafi 
w któryś z łańcuchów nieszczęście 
mamy jak w banku. Złamanie 
kości może być dość szczęśliwym 
zakończeniem. W niektórych 
miejscach uwidoczniły się również 
duże szczeliny między deskami, 
co także może być potencjalnie 
niebezpieczne.

Podwójne standardy Karolczuka
W tej sytuacji należy przypomnieć, 
że Karolczuk kwestionował 
bezpieczeństwo użytkowników plaży 
korzystających z dawnego pomostu. 
Podczas spotkania kandydatów na 
urząd burmistrza w 2018 roku, mówił 
o tym Eugeniusz Ławrynowicz. Pan 
Eugeniusz kandydował do rady miasta 
i nie omieszkał podzielić się swoją 
relacją. Przypominamy słowa z debaty 
w październiku 2018.
-Będąc zastępcą burmistrza miał pan 
odwagę, a wręcz czelność oskarżyć 
mnie o narażenie nieokreślonej 
liczby osób na utratę życia lub 
poniesienie ciężkiego uszczerbku 

na zdrowiu. Doniósł pan na mnie 
do prokuratury. Prokurator z Sejn 
umorzył te niedorzeczności, których 
nie chciałbym nazwać bzdurami. 
Przez wiele lat utrudniano mi 
wymianę poszycia na pomoście, który 
wybudowałem dwadzieścia lat temu. 
Pan również brał w tym czynny udział. 
Jak pan chce wybrnąć z tej sytuacji? 
Może stać pana, by mnie teraz 
przeprosić, czy mam szukać gdzieś 
indziej sprawiedliwości? Jak pan się 
czuje jako osoba, która bezpodstawnie 
zgłosiła mnie do prokuratury? –
Eugeniusz Ławrynowicz spytał 
kandydata na burmistrza Mirosława 

Zagrożenie na plaży Bielnik. 
Co musisz wiedzieć?

KRÓTKO PRZED WYBORAMI SAMORZĄDOWYMI MIROSŁAW KAROLCZUK Z WIELKĄ CELEBRĄ 
OTWORZYŁ NOWY POMOST NA PLAŻY BIELNIK, NAJPRAWDOPODOBNIEJ LICZĄC NA GŁOSY. KRÓTKIE 
ODWIEDZINY NA TYM OBIEKCIE SKŁANIAJĄ DO REFLEKSJI, ŻE UŻYTKOWNICY POMOSTU MOGĄ BYĆ 
NARAŻENI NA NIEBEZPIECZEŃSTWO CIĘŻKIEGO USZCZERBKU NA ZDROWIU. OLBRZYMIE ŁAŃCUCHY 

TUŻ OBOK POMOSTU WYGLĄDAJĄ JAK ZE SCENY TANIEGO FILMU GROZY, ZAPOWIADAJĄC 
NIESZCZĘŚCIE W KOLEJNEJ SCENIE.

Próbowałem 
korzystać z plaży 
po rozbiórce 
pomostu i nie 
polecam tego. 

Karolczuka.
Bywalcem na plaży Bielnik od lat 
jest Dariusz Szkiłądź. Ma on spore 
zastrzeżenia do nowego pomostu i 
twierdzi, że gruntownej modernizacji 
wymaga cała plaża.
-Uważam, że nowy pomost prezentuje 
się gorzej niż poprzedni. Moim 
zdaniem ma niższe standardy, jest 
węższy i nie posiada wyposażenia 
poprawiającego komfort -mówi 
Szkiłądź.
-Po rozebraniu dawnego pomostu 
i wyciągnięciu pali, teren plaży nie 
nadaje się do kąpieli. Doszło do 
olbrzymiego zamulenia, powstały 
nierówności i dziury, które stwarzają 
niebezpieczeństwo. Próbowałem 
korzystać z plaży po rozbiórce 
pomostu i nie polecam tego. 
Wypoczynek nad wodą musi być 
przyjemnością, a nie koniecznością 
przedzierania się przez muł i 
niewyrównane doły. Niezbędna 
jest regeneracja kąpieliska -dodaje 
Szkiłądź.

Krzysztof Przekop

Starosta Augustowski 

podaje do publicznej 

wiadomości informację o 

zamieszczeniu na stronach 

internetowych Starostwa 

Powiatowego w 

Augustowie 

(www.augustowski.home.p

l i 

www.bip.st.augustow.wrota

podlasia.pl) wykazu 

nieruchomości 

przeznaczonych do oddania 

w użytkowanie wieczyste 

w drodze bezprzetargowej 

na rzecz Biebrzańskiego 

Parku Narodowego 

(Ostrowie gm. Sztabin – 

działka nr 484; Lipsk, gm. 

Lipsk – działka nr 1077). 

Informacje: nr tel. 87 643 

96 79. 
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Celem imprezy było stworzenie 
przestrzeni do spotkania 
przedstawicieli ruchu 
folklorystycznego województwa 
podlaskiego oraz grup z innych 
regionów, które w swoim repertuarze 
sięgają do folkloru Podlasia 
(historycznego i etnograficznego), 
Suwalszczyzny, Kurpi Zielonych, 
Pogranicza Wschodniego oraz drobnej 
szlachty podlasko-mazowieckiej. 
Przegląd skierowany był  do grup 
zajmujących się folkloryzmem 
scenicznym, a więc do zespołów 

pieśni i tańca, a także zespołów 
inspirujących się folklorem, łączących 
taniec tradycyjny ze współczesnymi 
technikami tańca. 

"Zabawa nad Nettą” z zespołem 
Bystry: tryumf tańca ludowego 
 Do zmagań konkursowych zgłosiły 
się zespoły dziecięce, młodzieżowe i 
dorosłe. Pośród 11 prezentacji Zespół 
„Bystry” był bezkonkurencyjny. 
Wystąpił z wiązanką tańców 
augustowsko-suwalskich, w swoim 
koronnym programie „Zabawa nad 

Nettą”, który podbił serca jury i 
widzów. Jury brało pod uwagę dobór 
repertuaru i jego zgodność z regionem, 
wyraz artystyczny, poprawność stroju 
regionalnego i sposób jego adaptacji, 
gwarową poprawność wykonywanych 
pieśni, opracowanie muzyczne, 
technikę wykonywanych tańców i 
pieśni, dopasowanie repertuaru do 
wieku wykonawców oraz kompozycję 
sceniczną i dramaturgię. „Bystry” 
otrzymał najwyższe noty za podane 
kryteria i został ogłoszony jako 
najlepszy zespół Podlasia. Zamiłowanie 
do tańca i folkloru plus praca dają 
efekty widoczne w każdym występie. 
Nic dodać nic ująć, Zespół Tańca 
Ludowego „Bystry” to wizytówka i 
reklama nie tylko Augustowa, ale także 
całego województwa podlaskiego. 

Oprac. Beata Perzanowska 

GRAND PRIX DLA 
ZESPOŁU TAŃCA 

LUDOWEGO „BYSTRY”

Ponad 100 prac spłynęło na 
konkurs Osiedlowego Domu Kultury 

W SOBOTĘ, 6 KWIETNIA, ZESPÓŁ TAŃCA LUDOWEGO „BYSTRY” 
WYTAŃCZYŁ NAJWYŻSZĄ NAGRODĘ GRAND PRIX NA 

OGÓLNOPOLSKIM PRZEGLĄDZIE FOLKLORYSTYCZNYM „PODLASKA 
SCENA FOLKORU 2024”. ZESPÓŁ OTRZYMAŁ TEŻ NAGRODĘ 

PIENIĘŻNĄ W WYSOKOŚCI 3.000 ZŁ. ORGANIZATOREM PRZEGLĄDU 
BYŁ PODLASKI INSTYTUT KULTURY W BIAŁYMSTOKU. 

Pod koniec marca w Osiedlowym 
Domu Kultury Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Augustowie 
odbył się XXI Powiatowy Przegląd 
Wielkanocnej Plastyki Obrzędowej. 
Na konkurs spłynęło ponad 100 
prac, pisanek, zajączków i innych 
ozdób wielkanocnych. 
Na rozstrzygnięcie konkursu przyszło 
mnóstwo ludzi. Publiczność najpierw 
oglądała wystawę prac, a potem 
uczestniczyła w części artystycznej 
oraz w rozdaniu nagród i wyróżnień. 
Honorowym patronatem konkurs 
objął Mirosław Karolczuk, burmistrz 
Augustowa, ale niestety nie pojawił się 
na rozstrzygnięciu, ani też nie wysłał 
żadnego pracownika urzędu. Mamy 
przecież trzech burmistrzów, chociaż 
jeden mógłby uczestniczyć w tym 
spotkaniu. 

Harmonia dźwięków i przyjemność 
rozdawania nagród 
Oprawę muzyczną wydarzenia 
zapewniło troje muzyków: Agnieszka 
Koras, Grzegorz Drążek i Michał 
Chyliński. Koncert został nagrodzony 
gromkimi brawami. Potem przyszedł 
czas na krótkie przemówienie 
Kazimierza Kożuchowskiego, 
prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej w 
Augustowie. Kożuchowski oznajmił, 
że odchodzi na emeryturę i pożegnał 
się z mieszkańcami spółdzielczych 
bloków. Potem uczestniczył w 
rozdaniu ogromnej ilości nagród. 
ODK dziękuję za pomoc burmistrzowi 
miasta, Starostwu Powiatowemu 
w Augustowie, Kinu „Iskra” i 
Augustowskim Placówkom Kultury. 

Beata Perzanowska 

UCIEKAŁ PRZED 
POLICJANTAMI. 
BYŁ POD WPŁYWEM 
I MIAŁ ZAKAZ 
PROWADZENIA 
Kierowca BMW nie zatrzymał 
się do policyjnej kontroli i zaczął 
uciekać. Po zatrzymaniu okazało 
się, że jest nietrzeźwy i ma zakaz 
kierowania pojazdami. 
Policjanci z augustowskiej drogówki 
podczas patrolu zwrócili uwagę 
na BMW, którego kierowca na ich 
widok gwałtownie przyśpieszył. 
Chwilę później zignorował sygnały 
do zatrzymania i zaczął uciekać. Po 
chwili zjechał na posesję, porzucił 
pojazd i wspólnie z pasażerką 
próbował uciekać pieszo. Kilka 
metrów dalej został zatrzymany 
przez funkcjonariuszy. Szybko 
wyszedł na jaw powód jego 
zachowania. 18-latek był nietrzeźwy 
i miał zakaz prowadzenia 
pojazdów. Badanie alkomatem 
wykazało w jego organizmie ponad 
0,6 promila alkoholu. Mężczyzna 
trafił do policyjnego aresztu, a 
jego pojazd został odholowany 
na policyjny parking. Zgodnie z 
kodeksem karnym grozi mu do 5 
lat pozbawienia wolności. 

KPP Augustów 

„Bystry” otrzymał 
najwyższe noty i został 
ogłoszony jako najlepszy 
zespół Podlasia. 
Zamiłowanie do tańca i 
folkloru plus praca dają 
efekty widoczne w każdym 
występie.

Kożuchowski 
oznajmił, że 
odchodzi na 
emeryturę i 
pożegnał się z 
mieszkańcami 
spółdzielczych 
bloków. 
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„Powiat Augustowski, przeszłość i 
teraźniejszość” – historia samorządu cz. 2

Książką, która mnie natchnęła do 
refleksji nad historią samorządu 
augustowskiego jest „Powiat 
Augustowski, przeszłość i teraźniejszość”. 
Wspomniane wydawnictwo daje 
okazję poznać tę mało znaną 
mieszkańcom rzeczywistość. Walorem 
książki jest także opis działań 
Starosty Jarosława Szlaszyńskiego 
(historyka z imponującym dorobkiem 
książkowym, autora m.in. wielkiego 
dzieła „Czteroksiąg Krechowiecki”, w 
pisaniu podobno tom piąty) w sferze 
edukacji patriotyczno-historycznej 
mieszkańców. Mam na myśli 
organizowanie licznych uroczystości 
związanych z rocznicami walk o 
Niepodległą i zrywów powstańczych 
oraz przypominanie najważniejszych 
działań militarnych w naszej historii 
i ich bohaterów. Postacią szczególnie 
czczoną w tych obchodach jest 

Marszałek Józef Piłsudski, upamiętniony 
popiersiem przy dawnej przedwojennej 
szkole jego imienia na ul. Młyńskiej. 
Zasługą władz Powiatu w kończącej 
się kadencji są rzetelne merytorycznie 
i atrakcyjne społecznie obchody 
wydarzeń z przeszłości, zawsze z wielką 
czcią dla polskiego munduru. O tych 
uroczystościach mało się mówi i pisze, 
lecz wspomniana publikacja domaga się 
takiego przypomnienia. Osobną i ważną 
dla historii Augustowa jest dbałość 
Pana Starosty, jako historyka o pamięć 
o I Pułku Ułanów Krechowieckich im. 
Pułkownika Bolesława Mościckiego, 
stacjonującym w Augustowie od 1918 do 
1939. W „Czteroksięgu Krechowieckim” 
Autor zgromadził olbrzymią wiedzę 
o I Pułku, na którą składają się cztery 
publikacje: „Dowódcy”, „Oficerowie”, 
„Osobowości” i „Kawalerowie” 
(najwyższych odznaczeń). Jako częsty 

uczestnik uroczystości w Augustowie 
mam wrażenie, że Autor „Czteroksięgu 
Krechowieckiego” tylko w niedużym 
stopniu oddycha powietrzem jak 
my wszyscy. Wydaje się, że bardziej 
oddycha historią naszego Regionu 
osadzoną w dziejach Polski nawet, kiedy 
nie było jej na mapie. Jest edukatorem 
o naszej przeszłości a zarazem 
demiurgiem, który ożywia nam minione 
wydarzenia: skąd przyszliśmy i jakie 
mamy powinności wobec przodków. 
Równolegle, jako Gospodarz na 
powierzonym mu przez Mieszkańców 
obszarze tworzy naszą materialną 
teraźniejszość i przyszłość. Co byśmy 
wiedzieli o augustowskiej historii, gdyby 
nam los nie zesłał pasjonata, badacza, 
autora, a w końcu i „komendanta” tych 
podniosłych wspólnotowych spotkań? 
Omawiana publikacja dowodzi, 
jak konkretny samorząd może z 

powodzeniem spełniać, obok dbałości 
o zadania żywotne dla codziennego 
życia obywateli, także cele wyższe, z 
których nie jest formalnie rozliczany, 
lecz które dobrowolnie wziął, jako swoją 
misję: dbałość o wartości patriotyczne i 
bezcenne imponderabilia obywatelskie, 
nabierające znaczenia w kontekście 
sytuacji za naszą wschodnią granicą. 
Trwająca kampania wyborcza, to 
okazja byśmy przejrzeli archiwa 
dotyczące obu augustowskich 
samorządów. Jak nie teraz, to kiedy? 
Po wyborach będziemy mieli zupełnie 
inne problemy. Teraz w interregnum 
między kadencyjnym jest czas na 
zgłębianie historii (dawnej i najnowszej) 
samorządu, do czego zachęcają nas 
(skutecznie i atrakcyjnie) Autorzy i 
Wydawca omawianej publikacji. Marsz 
do czytania!

Poeta i publicysta Bogdan Falicki
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OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 6/2024 z dnia 05.04.2024 r. 

Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r., poz. 311 ze zm.) Starosta 
Augustowski zawiadamia, że w dniu 05.04.2024 r., po rozpatrzeniu wniosku z dnia 06.06.2023 r., 
uzupełnionego w dniu 30.01.2024 r., Burmistrza Miasta Augustowa, wydał decyzję o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej pn.: „Budowa ulicy Ostrej i Łamanej w Augustowie wraz z budową 
i przebudową towarzyszącej infrastruktury technicznej” w zakresie: budowy utwardzonej jezdni o szer. 5,0 
m o nawierzchni asfaltowej na ul. Ostrej (odcinek długości 269,31 m) i ul. Łamanej (odcinek długości 
305,43m), budowy: obustronnych chodników dla pieszych o nawierzchni z betonowej kostki brukowej 
o szer. 2,0 m, zjazdów zwykłych o nawierzchni z betonowej kostki brukowej szer. 3,5 m, zjazdu zwykłego 
o nawierzchni asfaltowej o szer. 5,0 m, sieci wodociągowej, kablowej sieci oświetlenia ulicznego, kanału 
technologicznego; likwidacji urządzeń wodnych tj. rowów otwartych wraz z przepustami; rozbiórce 
i budowie sieci kanalizacji deszczowej i sanitarnej grawitacyjnej, przebudowie sieci elektroenergetycznej, 
rozbiórki budynku gospodarczego, wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją.  
Inwestycja usytuowana będzie na:  
• działkach drogowych 1977/8, 1978/3, 1979/2, 1980/6, 1990/8, 2004/3, 2009/3 obręb 2 m. Augustów;  
• działkach, które powstaną w wyniku podziału działek w obrębie 2 m. Augustów tj.: 1977/29 

o powierzchni 0,0600 ha (z podziału dz. 1977/25 na działki 1977/28, 1977/29, 1977/30); 1982/3 
o powierzchni 0,1220 ha (z podziału dz. 1982/2 na dz. nr 1982/3, 1982/4, 1982/5); 1988/1 o powierzchni 
0,0120 ha (z podziału dz. 1988 na dz. nr 1988/1, 1988/2, 1988/3); 1989/7 o powierzchni 0,0022 ha (z 
podziału dz. 1989/2 na dz. nr 1989/7, 1989/8); 1989/11 o powierzchni 0,0443 ha (z podziału dz. 1989/3 
na dz. nr 1989/11 i 1989/12); 1989/9 o powierzchni 0,0015 ha (z podziału dz. 1989/4 na dz. nr 1989/9, 
1989/10); 2002/7 o powierzchni 0,0038 ha (z podziału dz. 2002/3 na dz. nr 2002/7, 2002/8); 2002/9 o 
powierzchni 0,0269 ha (z podziału dz. 2002/4 na dz. nr 2002/9, 2002/10); 2002/11 o powierzchni 0,0046 
ha (z podziału dz. 2002/6 na dz. nr 2002/11, 2002/12); 2003/1 o powierzchni 0,0128 ha (z podziału dz. 
2003 na dz. nr 2003/1, 2003/2); 4130/1 o powierzchni 0,0295 ha (z podziału dz. 4130 na dz. nr 4130/1, 
4130/2); 2006/1 o powierzchni 0,0106 ha (z podziału dz. 2006 na dz. nr 2006/1, 2006/2, 2006/3); 2007/1 
o powierzchni 0,0100 ha (z podziału dz. 2007 na dz. nr 2007/1, 2007/2, 2007/3); 2008/1 o powierzchni 
0,0156 ha (z podziału dz. 2008 na dz. nr 2008/1, 2008/2, 2008/3); 2010/1 o powierzchni 0,0197 ha (z 
podziału dz. 2010 na dz. nr 2010/1, 2010/2, 2010/3); 2011/11 o powierzchni 0,0006 ha (z podziału dz. 
2011/1 na dz. nr 2011/11, 2011/12); 2011/13 o powierzchni 0,0006 ha (z podziału dz. 2011/3 na dz. nr 
2011/13, 2011/14); 2011/15 o powierzchni 0,0005 ha (z podziału dz. 2011/4 na dz. nr 2011/15, 
2011/16); 2012/1 o powierzchni 0,0443 ha (z podziału dz. 2012 na dz. nr 2012/1, 2012/2) - (działki 
oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 

• działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu: 1003/4 obręb 2 m. Augustów – 
przebudowa skrzyżowania z drogą powiatową ul. Rajgrodzką; 1861 obręb 2 m. Augustów – 
przebudowa skrzyżowania z drogą powiatową ul. Żurawią; 1982/1, 1984/1, 1987/9, 1990/7 obręb 2 m. 
Augustów – przebudowa skrzyżowania z drogą gminną z ul. Glinki; 2010/2 (przed podziałem dz. 2010) 
obręb 2 m. Augustów – rozbiórka części budynku wykonane poza pasem drogowym. 

Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od daty 
podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie 14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono 
w prasie w dniu 11.04.2024 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 11.04.2024 r. 
do 25.04.2024 r. 
W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia odwołania 
wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi administracji 
publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej 
odwołania do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu 
się prawa do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 14 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

 
STAROSTA AUGUSTOWSKI 

a/a 

Zajęcia  zostały zorganizowane przez 
Goethe Institut w Warszawie w ramach 
programu Deutsch Plus.  „Aktywiści” 
to młode osoby pochodzące z Niemiec, 
prezentujące polskim uczniom kulturę 
niemiecką w formie warsztatów. 
Takie spotkania są bardzo ważne w 
kontekście językowym. Uczniowie 
mają kontakt z żywym językiem, 
przełamywane są bariery językowe. 
Jednak najważniejsze jest to, że 
wychowankowie zauważają potrzebę 
nauki języków obcych. Szkoła realizuje 
innowacje językowe 
od najmłodszych 
klas, a takie spotkania 
utwierdzają młodych 
ludzi, że nauka języka 
obcego jest bardzo 
ważna i przydatna w 
życiu codziennym. 
Poprzez zabawę, 
obcowanie z językiem, 
uczniowie mają 
możliwość porozumienia 
się w obcym języku, 
nawiązania kontaktów 
z rówieśnikami, 
zawiązywania przyjaźni. 

Niemiecki świat w obiektywie: 
przygoda z bawarską muzyką
We wtorek, 19 marca, klasa I 
b, biorąca udział w innowacji 
pedagogicznej - bilingwalne nauczanie 
języka niemieckiego w edukacji 
wczesnoszkolnej pod hasłem  „Nicht 
nur Englisch sondern auch Deutsch”, 
wybrała się na wirtualną wycieczkę 
do Monachium. W stolicy Bawarii na 
uczniów czekał przesympatyczny 
student Johannes, który przeprowadził 
z nimi niesamowite zajęcia. 
Tematem przewodnim była muzyka 

niemiecka. Uczniowie podzielili się z 
prowadzącym swoimi preferencjami 
muzycznymi. Podczas spotkania 
mali germaniści dowiedzieli się 
wielu ciekawostek związanych z 
Niemcami, np. ulubione jedzenie, w 
jaki sposób młodzi ludzie spędzają 
czas wolny. W trakcie warsztatów 
Johannes opowiedział o swoim życiu 
oraz przeprowadził kilka zabaw 
językowych, dzięki którym uczniowie 
mogli poszerzyć swoją wiedzę o 
Niemczech. Spotkanie przebiegło 

w miłej i bardzo wesołej 
atmosferze, a uczniowie 
pomimo początkowego 
onieśmielenia, aktywnie 
brali w nim udział. Z 
niecierpliwością czekamy 
na kolejne spotkania.

Oprac. Beata 
Perzanowska, na 
podstawie tekstu 

autorstwa Urszuli 
Kuczyńskiej

Uczniowie 
zwiedzili 

Monachium 
W DAWNEJ „TRÓJCE” ODBYŁO SIĘ NIESAMOWITE WIRTUALNE 

SPOTKANIE. UCZNIOWIE SZKOŁY UCZESTNICZYLI W WARSZTATACH  
Z CYKLU „SPOTKANIA Z AKTYWISTĄ/AKTYWISTKĄ”. 

W stolicy Bawarii 
na uczniów czekał 
przesympatyczny 
student Johannes, który 
przeprowadził z nimi 
niesamowite zajęcia. 

Zajęcia  zostały 
zorganizowane 
przez Goethe 
Institut w 
Warszawie.

Talent niektórych przedstawicieli 
ugrupowania Nasze Miasto w zakresie 
inżynierii społecznej jest powszechnie 
znany i niekwestionowany. Dość 
przypomnieć, że prawie nigdy nie 
przyznali się do błędów i porażek, 
które im przypisywano. Ostatnio 
mieszkańcy znaleźli w skrzynkach 
ulotkę wyborczą. Jej pierwsze trzy 
strony, a zwłaszcza okładkowa, dla 
wielu mogły być mylące. 

Ulotka komitetu czy PKW?
Nie przypominały one typowo 
politycznej agitacji, a wręcz instruktarz 
od Państwowej Komisji Wyborczej, 
jak zagłosować. Na dole trzeciej 
strony, maleńkim i „rozstrzelonym” 

druczkiem dopisano, że to materiał 
KWW Nasze Miasto Augustów. Osoby 
starsze i mające problem ze wzrokiem 
mogły nie dostrzec tej bardzo ważnej 
i kluczowej informacji. Może taki był 
tego cel?
Na ostatniej stronie przedstawiono 
wyłącznie kandydatów Naszego 
Miasta. Szczególną uwagę przykuwała 
ramka ze sformułowaniem, że na 
burmistrza najlepiej głosować na 
Karolczuka oraz adnotacja, że jest 
on „uczciwy”. Sama forma ulotki, 
którą można rozpatrywać jako 
manipulację oraz socjotechnikę, stawia 
pod znakiem zapytania uczciwość 
prowadzenia kampanii wyborczej.

Krzysztof Przekop

Oszustwo czy 
mistrzostwo? Czy ulotka 

wyborcza zmyliła 
mieszkańców?

TUŻ PRZED PIERWSZĄ TURĄ WYBORÓW SAMORZĄDOWYCH DO 
SKRZYNEK POCZTOWYCH AUGUSTOWIAN TRAFIŁA ULOTKA ZE 

SWOJSKO BRZMIĄCYM TYTUŁEM: „AUGUSTÓW JAK GŁOSOWAĆ?”. 
NA PIERWSZY RZUT OKA PRZYPOMINAŁA MATERIAŁ PAŃSTWOWEJ 
KOMISJI WYBORCZEJ. DOPIERO PO WNIKLIWEJ ANALIZIE MOŻNA 
DOSTRZEC, IŻ JEST TO REKLAMA KOMITETU KWW NASZE MIASTO 

AUGUSTÓW.
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W ostatnich latach opisywaliśmy 
sytuację, kiedy Mirosław Karolczuk 
rozesłał do augustowian ulotki 
sugerujące, iż walnie przyczynił się do 
powstania w Domu Turka muzeum ku 
czci ofiar Obławy Augustowskiej. Na 
propagandę Karolczuka zareagował 
poprzedni właściciel Domu Turka. 
Dzięki niemu dowiedzieliśmy się, iż 
działalność Karolczuka znacząco 
utrudniała przedsięwzięcie.
Niedawno urzędujący burmistrz 
i związane z nim ugrupowanie 
Nasze Miasto rozkolportowali po 
mieście periodyk z artykułem 
wskazującym, że Karolczuk oraz jego 
ekipa są ojcami sukcesu budowy 
ścieżki pieszo-rowerowej przy ulicy 
Rajgrodzkiej w kierunku Ślepska, z 
której mogą korzystać pracownicy 
stoczni jachtowej. Fakty są jednak 
takie, że ścieżkę wartą ponad 5,5 mln 
zł zbudował powiat augustowski, a 
miasto dołożyło do zadania 1 mln zł 
głównie na oświetlenie.
Ostatnio Mirosław Karolczuk 
opublikował w mediach 
społecznościowych zdjęcie 
popularnego wśród mieszkańców 
i turystów napisu „Augustów” nad 
rzeką Nettą, instalacji odsłoniętej latem 
2019 roku. Burmistrz opatrzył post 

adnotacją: „To również zrobiliśmy w tej 
kadencji” i dodał hasło swego komitetu 
wyborczego: teraz rodzina. 

Bez ponoszenia kosztów przez 
miasto
Trzeba zauważyć, że gdyby nie 
prywatna firma, napis by nie powstał.
-Podczas nocy świętojańskiej 
odsłoniliśmy instalację 
promocyjną Augustowa. 
Napis o który 
mieszkańcy zabiegali 
od kilku lat powstał 
przy ulicy Portowej. 
Nie mieliśmy pieniędzy 
na tę inwestycję, 
chociaż takie pomysły 
pojawiały się już dosyć 
dawno. Z satysfakcją 
chcę poinformować, 
że inwestycja została 
zrealizowana bez 
ponoszenia kosztów 
przez miasto. Wszystko 
dzięki współpracy 
z największym 
pracodawcą British American 
Tobacco. Dziękuję firmie BAT za 
wsparcie -mówił Mirosław Karolczuk 
na sesji rady miasta 27 czerwca 2019 
roku.

-Postanowiliśmy, że napis powstanie, 
kiedy pojawią się na ten cel pieniądze 
z zewnątrz. Z pomocą przyszło 
British American Tobacco, które 
realizuje strategię: Augustów is the 
future. Myśl ta wyraża dążenie do 
promowania Augustowa, jako miasta 
otwartego, przyjaznego mieszkańcom, 
w którym można realizować się 

rodzinnie i zawodowo. 
Miasta ambitnego i 
rozwijającego się. Przy 
tak dużej bliskości idei 
dość szybko doszliśmy 
do partnerskiego 
porozumienia. BAT 
postanowiło wesprzeć 
promocję miasta i 
sfinansować instalację 
napisu „Augustów is 
the future” -informował 
naszą redakcję Filip 
Chodkiewicz, w czerwcu 
2019 roku.
Jeśli władze miasta 
przyznawały, że 
instalację sfinansowało 

BAT, dlaczego przypisują budowę 
sobie?

Krzysztof Przekop

PROPAGANDA SUKCESU NA 
FACEBOOKU

KRÓTKO PRZED PIERWSZĄ TURĄ WYBORÓW SAMORZĄDOWYCH MIROSŁAW KAROLCZUK OPUBLIKOWAŁ WPIS NA PORTALU FACEBOOK 
I OKRASIŁ GO HASZTAGIEM #OBIECANEWYKONANE. DO POSTU DOŁĄCZYŁ ZDJĘCIE NAPISU „AUGUSTÓW” NAD RZEKĄ NETTĄ, W 
OCZYWISTY SPOSÓB PRZYPISUJĄC SOBIE ZASŁUGI ZA WYBUDOWANIE TEJ INSTALACJI. PROBLEM W TYM, ŻE TO NIE MIASTO POD 
RZĄDAMI KAROLCZUKA FINANSOWAŁO CHARAKTERYSTYCZNY NAPIS, OBIEKT ZASPONSOROWAŁO PRYWATNE PRZEDSIĘBIORSTWO.

Budowę napisu sfinansowało BAT. W BAT 
zrodziło się też hasło Augustów is the 
future. 

 
Jeśli władze 
miasta 
przyznawały, 
że instalację 
sfinansowało 
BAT, dlaczego 
przypisują ją 
sobie?

Ścieżka rowerowa 
jest inwestycją 
powiatową. Nie 
przeszkadza to miastu 
się nią chwalić. 
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